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P R  O  T  O  K  Ó  Ł     Nr XLI/2018 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  25 kwietnia 2018 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 
 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 14 radnych, nieobecny był radny Robert 

Wcisło. Ponadto udział w Sesji RG wzięli: 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Eugeniusz Krzyżanowski – Radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 

4. Mateusz Ostapiuk  – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

5. Teresa Ostałowska – Dyrektor GOK „Jutrzenka” w Zwierzynie 

6. Sylwia Markiewicz – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie 

7. Angelika Jaworska – Kierownik GOPS w Zwierzynie 

8. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności.  

 

Porządek obrad XLI Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

1) Otwarcie XLI zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

2)  Przedstawienie porządku obrad. 

3)  Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych                

    w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie za                     

    2017 rok i przedstawienie zamierzeń działalności na 2018 rok. 

6) Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury „Jutrzenka”  

     w Zwierzynie za 2017 rok i przedstawienie zamierzeń działalności na 2018 rok. 

7)  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia tygodniowego obowiązku wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych  

w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Zwierzyn. 

b) wyrażenia zgody na darowiznę dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Zwierzyn, 

c) wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd nieruchomości zabudowanych i udzielenie 

bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu, 

d) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie, 

e) zaciągnięcia pożyczki, 

f) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok, 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2030. 

8) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski                        

    i zapytania radnych. 

9) Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski                           

    i zapytania sołtysów. 

10) Wolne wnioski i informacje. 

11) Zamknięcie XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
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1. Otwarcie XLI  zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

 

            Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
02 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy Zwierzyn 

na sali obrad obecnych jest 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy 

obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

Następnie przewodniczący RG powitał radnych i zaproszonych gości przybyłych na sesję.  

 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

             Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn odczytał   porządek 

obrad, do którego radni nie zgłosili uwag.  

 

O godz. 11
05 

na salę obrad przybyła radna Dorota Kruszyna. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

             

             Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali 

informację pisemną obejmującą działalność wójta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu) i otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec 

czego przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

4.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

 

        Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji 

(informacja w załączeniu do protokołu).  

Następnie otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął 

dyskusję i punkt 4. 

 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 

 w Zwierzynie za 2017 rok i przedstawienie zamierzeń działalności na 2018 rok.   

       

          Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że sprawozdanie  

z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie znajduje się w przesłanym 

radnym sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017r. a zamierzenia działalności na 2018r. 

znajdują się w materiałach sesyjnych. Następnie otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, 

wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 5. 

 

6) Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury „Jutrzenka” 

w Zwierzynie za 2017 rok i przedstawienie zamierzeń działalności na 2018 rok. 
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            Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że sprawozdanie  

z działalności Gminnego Ośrodka Kultury „Jutrzenka” w Zwierzynie znajduje się  

w przesłanym radnym sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017r. a zamierzenia 

działalności na 2018r. znajdują się w materiałach sesyjnych. Następnie otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 6. 

 

7)  Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

     a) ustalenia tygodniowego obowiązku wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych 

zatrudnionych w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Zwierzyn 

 

               Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem został przedstawiony na posiedzeniu komisji 

społecznej, podczas której została wprowadzona zmiana do uzasadnienia projektu, która 

została uwzględniona. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązku wymiaru godzin 

zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 

zawodowych zatrudnionych w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Zwierzyn (opinia nr 212/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska zapytała, dlaczego w projekcie uchwały proponowana jest górna granica 

godzin, dotychczas było 20, proponuje się 22. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że po rozmowie z okolicznymi gminami  

i opinią związków zawodowych uznali, że podniosą wymiar godzin do górnej granicy, czyli 

do 22 godzin. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązku wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych 

zatrudnionych w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Zwierzyn pod 

głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XLI/212/2018 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

b) wyrażenia zgody na darowiznę dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Zwierzyn, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że 

proponowana uchwała ma na celu uporządkowanie stanu prawnego w zakresie gospodarki 
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majątkiem komunalnym, a zarazem jest realizacją zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej 

po ostatniej kontroli. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

darowiznę dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie nieruchomości zabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Zwierzyn (opinia Nr 207/2018 w załączeniu do protokołu).  

 

Salę obrad opuściła radna Urszula Kruszyna. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na darowiznę dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie nieruchomości 

zabudowanej stanowiącej własność Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLI/213/2018 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

      c) wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd nieruchomości zabudowanych  

i udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu, 

 

Na salę obrad powróciła radna Urszula Kruszyna. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że projekt 

uchwały również jest realizacją zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej po ostatniej 

kontroli. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w trwały zarząd nieruchomości zabudowanych i udzielenie bonifikaty od opłat 

rocznych z tytułu trwałego zarządu (opinia Nr 208/2018 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, czy przekazuje się dla szkoły w Górkach Noteckich 

boisko mające wiele usterek i kto będzie zarządzał remontami (czy dyrektor, czy organ 

prowadzący). 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że zanim boisko zostanie przekazane, ogrodzenie będzie 

naprawione, a zarządcą będzie szkoła. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że Szkole Podstawowej w Zwierzynie przekazuje się 

budynek główny, a co z budynkiem B i pomieszczeniami w ośrodku zdrowia. 
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Andrzej Wiśniewski potwierdził, że przekazuje się tylko budynek główny, gdyż pozostałe 

pomieszczenia planuje się dla innego celu, dlatego projekt uchwały nie przewiduje 

przekazania pozostałych budynków. 

 

Anna Ryś-Konieczna zadała pytanie, czy można przekazać boisko w Górkach Noteckich, 

jeżeli było budowane z funduszy unijnych. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że nie było ono budowane z funduszy unijnych, tylko  

z ministerialnych. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd nieruchomości zabudowanych  

i udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu pod głosowanie. Udział  

w głosowaniu wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą  

Nr XLI/214/2018 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

      d) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie, 

     

   Angelika Jaworska kierownik GOPS w Zwierzynie poinformowała, że zmiana w statucie 

jest niezbędna w związku z zaprzestaniem prowadzenia działalności KIS. Mają obowiązek 

dokonać zmiany w ciągu 30 dni. Dodała, że do dyspozycji na rok 2018 na prowadzenie 

działalności KIS mieli 8500 złotych i kwota ta przeznaczona została na dofinansowanie 

dożywiania dzieci w szkole. 

 

Salę obrad o godz. 11
27

 opuścił radny Jacek Warchał. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Zwierzynie (opinia nr 213/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 13 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLI/215/2018 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

e)  zaciągnięcia pożyczki, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że na dzisiejszej sesji proponuje się 

nowy projekt uchwały, gdyż decyzja Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze jest 

taka, że powinno się uchylić podjętą na poprzedniej sesji uchwałę w sprawie zmiany uchwały 

o zaciągnięciu pożyczki i podjąć nową w sprawie zaciągnięcia pożyczki. 
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Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

(opinia Nr 209/2018 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt uchwały został 

przyjęty większością głosów. „Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 9 radnych, 

„wstrzymało się” od głosu 4 radnych (Grzegorz Kuchciński, Stefania Sierocińska, Anna  

Ryś-Konieczna i Jarosław Skiba). Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLI/216/2018 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

f) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok, 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2018 rok (opinia nr 210/2018 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Grzegorz Kuchciński zapytał o 15.000 zł, które przeznacza się na wydatki inwestycyjne  

w strażach. 

 

Mariusz Krzyżanowski poinformował, że nadwyżkę dochodów przeznacza się na inwestycje 

w strażach, żeby wziąć mniejszą pożyczkę. 

 

Przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2018 rok pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, projekt 

uchwały został przyjęty większością głosów. „Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 

radnych, „wstrzymał się” od głosu 1 radny (Grzegorz Kuchciński).  Projekt uchwały staje się 

uchwałą Nr XL/217/2018 (Uchwała w załączeniu do protokołu).   

 

    g)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2030  

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2018-2030 (opinia nr 2011/2018 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2030 pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 13 radnych, projekt uchwały został przyjęty większością głosów. „Za” przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 12 radnych, „wstrzymał się” od głosu 1 radny (Grzegorz 

Kuchciński). Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLI/218/2018 (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

8. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania radnych. 

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, kiedy będzie przeprowadzony remont pokrycia 

dachowego i wymiana drzwi wejściowych w budynku przy ul. Szerokiej 4 w Zwierzynie.               

W jakim zakresie był zgłaszany remont w tym budynku, że wykonawcy odmawiali robót.  

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że w tym roku w planie jest zabezpieczenie dachu, 

żeby nie było przecieków. Wykonawcy nie chcą podjąć się robót, gdyż jest problem  

z dojściem do uszkodzonego miejsca. Na naprawę drzwi wejściowych musi być zgoda 

pozostałych właścicieli, którzy mają obowiązek partycypować w kosztach, co jest też 

wymagane przy remoncie całej połaci dachowej. Dlatego uważa, że załatanie miejsca,  

w którym jest przeciek dachu na razie wystarczyłoby. 

 

O godz. 11
45

salę obrad opuściła radna Renata Wąsik. 

 

Stefania Sierocińska ponownie dopominała się o budowę ścieżki na ul. Kościelnej  

i zamontowanie spowalniaczy na ul. Polnej w Zwierzynie.  

 

Tomasz Marć poinformował, że obecnie trwają prace na cmentarzach i środki z opłat za 

miejsce na cmentarzu są tam wykorzystywane. Jeżeli miałby być przeznaczone na budowę 

ścieżki, musiałyby wyrazić na to zgodę sołectwa. Nie twierdzi, że ścieżka na ul. Kościelnej 

jest niepotrzebna, ale bardziej widziałby potrzebę takiej ścieżki przy drodze wojewódzkiej. 

 

Stefania Sierocińska zapytała w imieniu mieszkańców, kiedy zostanie w całości uprzątnięty 

teren koło dworca w Zwierzynie. Prosiła, żeby informacja w tym temacie została 

umieszczona na łamach gazetki. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że zostanie umieszczona taka informacja, chociaż jest problem  

z wyegzekwowaniem porządku od właściciela posesji, gdyż jak znajdą właściciela podają  

go do sądu, to on przynosi umowę, że już nie jest właścicielem. 

 

Mariusz Krzyżanowski zadał pytanie, czy gmina ma jakiś pogląd w temacie szacowania 

szkód, które to zadanie w prawie łowieckim nakłada się na sołtysów. 

 

Tomasz Marć krytycznie odniósł się do zapisów ustawowych, twierdząc, że ustawodawca 

sobie sam „strzelił w kolano”, gdyż osobą, która ma szacować szkody jest organ pomocniczy, 

u nas jest to sołtys. Gmina ma przyjmować informacje o szkodach i zgodnie z ustawą reszta 

należy do sołtysa i nikt nie może go zastąpić. Jego zdaniem jest to bubel prawny, gdyż jak 

dojdzie do sporu, sąd przyzna rację poszkodowanemu, bo sołtys nie jest specjalistą w tym 

zakresie. Dodał, że odbyły się spotkania w nadleśnictwie w celu doinformowania sołtysów, 

jakie z mocy prawa doszły im obowiązki. 

 

 Włodzimierz Nobis stwierdził, że wynika z tego przepis, że rolnik sam musi zadbać o swoje 

plony. Następnie wnioskował o: 

 wymuszenie na firmie wykonującej wycinkę drzew przy drodze gminnej od stacji 

kolejowej w Górkach Noteckich w kierunku polnego przejazdu kolejowego usunięcia 

gałęzi i kłód drzew, które utrudniają przejazd, 
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 w imieniu mieszkańców o ustawienie znaków ograniczenia szybkości do 70km/h na 

drodze wyjazdu ze Zwierzyna w kierunku Górek Noteckich oraz za przejazdem 

kolejowym w Górkach Noteckich w kierunku Przyłęgu. 

 

Grzegorz Kuchciński odniósł się do wniosku radnego Nobisa, twierdząc, że przy tych drogach 

są boczne wyjazdy i ustawienie znaków z dopuszczalną większą prędkością stworzy 

utrudnienie włączania się do ruchu. 

 

Urszula Kruszyna zasygnalizowała, że gmina Zwierzyn nie korzysta z możliwości pozyskania 

żywności unijnej z programu „Pomoc w zakresie dożywiania” dla najuboższych osób, 

pomimo, że wcześniej to funkcjonowało. Żywność była rozprowadzana przez Caritas  

a przechowywana w budynku, w którym obecnie jest przedszkole, później na plebani, przez 

rok pracownicy GOPS to robili, a teraz potrzebujący nie korzystają, gdyż jakoś nie umieją się 

zorganizować. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że temat jest znany, pomieszczenie też by się znalazło, ale 

większym problemem jest czynnik ludzki. Uwaga jest słuszna, z ekonomicznego punktu 

byłoby to dla gminy korzystne, ale jego zdaniem w taką akcję powinny włączyć się osoby, 

które z takiej pomocy korzystają.  

 

Jarosław Skiba wnioskował o natychmiastowy remont drogi dojazdowej do ul. Leśnej  

i Spokojnej w Zwierzynie, mieszkańcy wielokrotnie apelują, piszą pisma, przychodzą na sesję 

i dostają odpowiedź, że gdy tylko przestanie padać droga będzie zrobiona, a droga w dalszym 

ciągu jest dziurawa. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że w sprawie drogi są już po uzgodnieniach i firma wchodzi  

z robotami po długim weekendzie. W pierwszej kolejności musieli pilnie zrobić drogi  

w kierunku posesji p. Łatacz i p. Trockich. Dodał, że od wczoraj firma p. Tołkacza zaczęła 

utwardzanie i profilowanie dróg. 

 

 Jarosław Skiba wnioskował również o ponowne rozpatrzenie prośby ustawienia barier 

energochłonnych przy drodze 1366F w m. Sarbiewo, gdyż jezioro nie jest oddzielone od pasa 

drogi, tzw. szpalerem drzew (wniosek zgłoszony wyłącznie na piśmie). 

  

Justyna Pawlak-Gudynowska stwierdziła, że w Gościmcu rozpoczął się remont ogrodzenia 

cmentarza i czy w związku z tym jest możliwość przewiezienia do szkoły ściętego tam 

drzewa oraz uprzątnięcie terenu.  

 

Tomasz Marć udzielając odpowiedzi, poinformował, że miało być tak, że gmina zrobi 

potrzebne cięcia a szkoła miała zabezpieczyć sprzęt i zabrać drzewo.  Spróbuje w tym temacie 

pomóc, ale to jest związane z kosztami. Dodał, że mogliby w te prace włączyć się rodzice 

dzieci uczęszczających do szkoły, gdyż trzeba na to patrzeć przez pryzmat pieniędzy. 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska zadała pytanie, czy jest znany termin naboru wniosku na remont 

sali wiejskiej w Gościmcu. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że termin jest krótki, jest umówiony w tej sprawie odnośnie 

ustalenia nazwy inwestycji.   

 

Justyna Pawlak-Gudynowska wnioskowała o założenie dwóch lamp na drodze powiatowej  



9 
 

w Błotnie (wniosek złożony wyłącznie na piśmie). 

 

Mirosław Gniewczyński zadał pytanie w imieniu mieszkańców, co słychać w sprawie ośrodka 

zdrowia w Górkach Noteckich. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że został suporeks z budowy remizy, są w posiadaniu 

dokumentacji, jest plac pod budowę oraz mają przyobiecane środki na ten cel. 

 

Mirosław Gniewczyński zadał pytanie, czy jest możliwość podniesienia polbruku przy 

bibliotece w Górkach Noteckich, chodzi mu o miejsce parkingowe przy samej bibliotece. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że cały czas ma to na uwadze. 

 

Mirosław Gniewczyński wnioskował o: 

 naprawę lampy oświetlenia ulicznego na ul. Kurowskiej 30 w Górkach Noteckich słup 

nr 4/5/02, która naprzemiennie okresowo gaśnie i zapala się, 

 poinformował, że przy mostku na drodze pomiędzy ulicą Kolejową a szkołą jest 

wskazanie położenia masy bitumicznej (wnioski zgłoszone wyłącznie na piśmie). 

 

O godz. 12
27 

salę obrad opuścił radny Włodzimierz Nobis. 

 

Pozostałe wnioski i zapytania radni zgłosili wyłącznie na piśmie (Renata Wąsik, Dorota 

Kruszyna i Jacek Warchał). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 

 

9. Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania sołtysów. 

 

Janusz Lessnau sołtys sołectwa Górecko odniósł się do zapisów w prawie łowieckim 

odnośnie szacowania szkód, zadając pytanie, co w sytuacji, gdy w tym czasie będzie 

przebywał w szpitalu. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że jest to pytanie do ustawodawcy. 

 

Janusz Lessnau prosił o interwencję w sprawie spadającego eternitu z dachu starej sali  

w Grecku (wniosek zgłoszony wyłącznie na piśmie). 

 

Elżbieta Saliwon sołtys sołectwa Sarbiewo zadała pytanie, gdzie to pisze, że sołtys ma pisać 

protokoły. 

 

Tomasz Marć odpowiedział, że protokołuje zespół, trzeba się dogadać, ale wiodącą osobą jest 

sołtys. 

 

Elżbieta Saliwon poinformowała, że zbyt późno dotarła do niej informacja o szkoleniu, ona 

pracuje i nie mogła wziąć udziału. 

 

Tomasz Marć poinformował, że to nie było szkolenie, tylko spotkanie informacyjne. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy prosił o przekazywanie, że jeżeli ktokolwiek będzie 
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pytał się o prawo łowieckie, to oni nie są wrogami sołtysów. Będą robili wszystko, żeby jakoś 

sobie radzić. 
 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

10) Wolne wnioski i informacje. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn 

przedstawiła sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli przez komisję rewizyjną w Urzędzie 

Gminy Zwierzyn w dniu 9 kwietnia 2018r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG: 

 przypomniał radnym o złożeniu oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia br.,  

 poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok  

i komisja odnośnie zaopiniowania w/w sprawozdania odbędzie się dnia 14 maja 

2018r. o godz. 15
30

, 

 następna sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się dnia 30 maja br. o godz. 11
00

, 

 poinformował, że Pani Sylwia Markiewicz została przez Stowarzyszenie Bibliotekarzy 

wybrana najlepszą bibliotekarką w województwie lubuskim i awansowała do 

ogólnopolskiego konkursu. Z tego tytułu złożył Pani dyrektor gratulacje i prosił 

obecnych o oddanie na nią głosu w dalszym etapie konkursu. 

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, co z działkami nauczycielskimi, gdyż zmienił się przepis. 

Jak wobec tego nauczyciele mogą gospodarować nimi. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że nie ma przepisu, który mówi o prawie 

pierwokupu. Mogą składać wnioski o wykup i wziąć udział w przetargu lub zwracać się  

o zawarcie umów dzierżaw. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 10. 

 

11. Zamknięcie XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 12
50

 zamknął obrady XLI zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn. 

 

 

 

         Protokółowała:                                                                      P r z e w o d n i c z y ł : 

Inspektor ds. obsługi rady gminy                                               Przewodniczący  Rady Gminy    

            

      Marzena Kaczmarek              Mirosław Gniewczyński  
 

 

 

 


